
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Gorgoń-Komor 

na 27. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 lipca 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego oraz do ministra finansów, fundu-

szy i polityki regionalnej Tadeusza Kościńskiego 

W Polsce obowiązek ubezpieczenia zdrowotnego dotyczy wielu osób wymienionych w ustawie o świad-

czeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych. Składkę zdrowotną opłaca się oddzielnie z 

tytułu każdej aktywności gospodarczej. Obowiązek odprowadzania składki obciąża zarówno osoby prowa-

dzące działalność gospodarczą na własny rachunek, jak i pracowników zatrudnionych w kilku miejscach lub 

przedsiębiorców, którzy prowadzą kilka działalności. 

Sytuacja taka trwa od wielu lat i jest uzasadniana przez Ministerstwo Zdrowia tym, że każde podejmowa-

nie dodatkowej działalności prowadzi do intensyfikacji czynności zawodowych, co może prowadzić do 

zwiększenia ryzyka wystąpienia konieczności udzielenia świadczenia zdrowotnego. Przedsiębiorcom trudno 

zaakceptować powyższe uzasadnienie, a stan rzeczy, który od wielu lat ma miejsce, uważają za niesprawie-

dliwy oraz dyskryminujący zwłaszcza ludzi aktywnych zawodowo. Konieczność wielokrotnego opłacania 

ubezpieczenia zdrowotnego przez przedsiębiorców jest obecnie, jak stwierdza Ministerstwo Zdrowia, jedną 

z zasad obowiązujących w zakresie finasowania polskiego systemu powszechnego ubezpieczenia zdrowotne-

go. Resort wskazuje na art. 82 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej finanso-

wanych ze środków publicznych (Dz.U. 2008 nr 164 poz. 1027 z późn. zm.). Niestety obowiązujące przepisy 

nakładające konieczność wielokrotnego opłacania składki zdrowotnej przez przedsiębiorców zniechęcają do 

rozwijania aktywności gospodarczej, ponieważ osoby aktywne odbierają obowiązujące prawo jako nieprzy-

jazne i niesprawiedliwe. 

W związku z powyższym uprzejmie proszę Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Jak duża jest liczba przedsiębiorców wielokrotnie opłacających ubezpieczenie zdrowotne? 

2. Czy osoby opłacające wielokrotnie składkę na ubezpieczenie zdrowotne za tę samą usługę dostają 

w zamian dodatkowe świadczenia zdrowotne? 

3. Czy pobieranie od przedsiębiorców wielokrotnej opłaty za tę samą usługę, czyli ubezpieczenie zdro-

wotne, jest uczciwe i sprawiedliwe społecznie? 

4. Czy nie powinno się zmienić modelu finasowania polskiego systemu powszechnego ubezpieczenia 

zdrowotnego w taki sposób, aby nie obciążać dodatkowymi kosztami finasowania opieki zdrowotnej polskich 

przedsiębiorców? 

Zwracam się do Pana Ministra o pilne podjęcie działań, zmierzających do zmiany obowiązujących przepi-

sów poprzez likwidację obowiązku wielokrotnego płacenia składki zdrowotnej przez tę samą osobę, zapisa-

nego w art. 82 ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanej ze środków publicznych. Istniejący 

stan rzeczy jest od wielu lat niezwykle negatywnie odbierany przez przedsiębiorców i podważa zaufanie do 

Państwa. 
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